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1. Vispārējā kompetence, gatavība strādāt Eiropas Savienības labā un personiskā 
neatkarība 

Kādi jūsu profesionālās kvalifikācijas un personiskās pieredzes aspekti ir visbūtiskākie, 
lai kļūtu par komisāri un sekmētu visas Eiropas intereses, jo īpaši jomā, par kuru jūs 
būsiet atbildīga? Kas jūs motivē? Kā jūs veicināsiet Komisijas stratēģiskās programmas 
īstenošanu? Kā jūs īstenosiet integrētu pieeju dzimumu līdztiesībai un integrēsiet 
dzimumu perspektīvu visos jūsu atbildības jomas politikas virzienos? Kādas savas 
neatkarības garantijas jūs varat sniegt Eiropas Parlamentam un kā jūs nodrošināsiet, lai 
jūsu iepriekšējā, tagadējā un turpmākā darbība neradītu šaubas par jūsu spējām pildīt 
pienākumus Komisijā?  

Savas politiskās karjeras sākumā, laikā, kad Zviedrija plānoja iesniegt pieteikumu pievienoties 
Eiropas Savienībai, es nomainīju politisko partiju un pievienojos politiskajai saimei, kas 
atbalstīja dalību Eiropas Savienībā. Šo politiskās piederības maiņu motivēja mana stingrā 
pārliecība, ka Eiropa ir pareizā izvēle un mērķis manai valstij. Uzticīgi turoties pie šīs 
pārliecības, es referenduma kampaņas laikā aktīvi iestājos par Zviedrijas dalību Eiropas 
Savienībā. Man bija liels pagodinājums būt Zviedrijas valdībā, kad Zviedrija kļuva par ES 
dalībvalsti. Kopš tā laika vairākas reizes esmu bijusi Zviedrijas valdības locekle. 

Esmu pārliecināta eiropiete un stingri ticu Eiropas integrācijai un sadarbībai. Kopš Zviedrijas 
pievienošanās Eiropas Savienībai esmu aktīvi piedalījusies Eiropas projektos dažādos 
politiskos amatos un kapacitātē. Nesen, būdama Zviedrijas nodarbinātības ministres amatā, es 
aktīvi līdzdarbojos nodarbinātības un sociālas Eiropas jomā. Visas savas karjeras laikā esmu 
strādājusi, pamatojoties uz sadarbību, un esmu iecerējusi turpināt šo ceļu, strādājot pie 
Komisijas stratēģiskās programmas. Eiropas Savienības pamatā ir kopīgas vērtības, un esmu 
stingri pārliecināta, ka kopīgu problēmu risināšana var būt balstīta tikai uz šīm vērtībām, 
īstenojot kompromisus un sadarbību, kas ir Eiropas sadarbības stūrakmeņi.  

Būdama ministre, es lepojos, ka esmu piedalījusies nodarbinātības, integrācijas un migrācijas 
politikas veidošanā. Esmu bijusi ministre piecās dažādās valdībās. Tās visas ir bijušas 
mazākuma valdības, kurās liela nozīme bija ciešai politisko grupu sadarbībai un ļoti būtiska 
bija laba sadarbība ar parlamentu. Uzskatu, ka sadarbība ar Eiropas Parlamentu ir panākumu 
gūšanas priekšnosacījums, un es vēlos, lai arī turpmāk tā ir nozīmīga mana pilnvaru termiņa 
sastāvdaļa. Cieša sadarbība ar Eiropas Parlamentu palīdzēs īstenot manus kā iekšlietu 
komisāres uzdevumus. 

Dzimumu perspektīvas integrēšana visos politikas virzienos ir tuvu manai sirdij, un es ar to 
esmu strādājusi jau daudzus gadus visā savas karjeras laikā. Esmu praksē īstenojusi dzimumu 
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līdztiesības aspekta integrēšanu, un man ir liela pieredze attiecībā uz dzimumu līdztiesības 
principa ievērošanu budžeta plānošanā, kas ir būtisks instruments, lai integrētu dzimumu 
līdztiesības aspektu visās valdības darbībās. Visi politikas lēmumi, kas attiecas uz cilvēkiem, 
pēc definīcijas attiecas gan uz vīriešiem, gan sievietēm. Pieņemot lēmumus, kas saistīti ar 
politiku un budžetu, ir būtiski ņemt vērā to ietekmi gan uz vīriešiem, gan sievietēm un attiecīgi 
tos izstrādāt. Šajā nolūkā svarīgs instruments ir atsevišķa statistika vīriešiem un sievietēm 
attiecībā uz politikas izvēli.  

Turklāt tas ir ietverts arī Līguma par Eiropas Savienības darbību 8. pantā, saskaņā ar kuru 
“veicot savas darbības, Savienība tiecas novērst nevienlīdzību starp sievietēm un vīriešiem un 
sekmēt vienlīdzību”. Tā ir arī daļa no Komisijas “Stratēģiskās iesaistes dzimumu līdztiesības 
jomā 2016.–2019. gadam”, kurā noteikts, ka dzimumu līdztiesības veicināšana ir jānodrošina, 
visos ES intervences aspektos piemērojot dzimumu līdztiesības principu. Man šajā jomā ir 
plaša personīgā pieredze dalībvalsts valdības līmenī, kas manuprāt būs noderīga manā jaunajā 
amatā. 

Jaunievēlētā Komisijas priekšsēdētāja fon der Leiena dzimumu līdztiesībai ir piešķīrusi augstu 
prioritāti savā programmā un apņēmusies rādīt piemēru, izveidojot kolēģiju ar pilnībā 
līdzsvarotu dzimumu pārstāvību. Šo pašu principu grasos piemērot arī savas komandas 
veidošanā.  

Esmu apņēmusies arī turpināt darbu ar februārī uzsākto iniciatīvu “No Woman No Panel” 
(“Nevienu paneļdiskusiju bez sieviešu līdzdalības”), kā arī nodrošināt, ka Komisijas rīkotajos 
sabiedriskajos pasākumos paneļdiskusijās tiek ievērots dzimumu līdzsvars. Es arī izvirzīšu šo 
jautājumu, pārrunājot pati savu dalību pasākumos un paneļdiskusijās. 

Jauna dzimumu līdztiesības stratēģija sniedz iespēju pilnveidot integrētas pieejas dzimumu 
līdztiesības nodrošināšanai koncepciju un piemērošanu visās ES politikas jomās. Dzimumu 
līdztiesības aspekta konsekventāka piemērošana politikas izstrādes posmā ļauj optimālāk 
izmantot resursus un veidot efektīvāku politiku, atbalstīt ilgtspējīgu attīstību un veidot 
taisnīgāku sabiedrību. Gatavojot visus priekšlikumus, Komisija arī turpmāk ņems vērā ietekmi 
uz dzimumu līdztiesību. Šāda ietekme tiks atspoguļota attiecīgo priekšlikumu paskaidrojuma 
rakstā. 

Dzimumu līdztiesības aspekta integrēšanu piemēro budžeta procesam, lai nodrošinātu, ka 
budžeta politikas un resursu piešķiršanas, kā arī politikas izstrādes jomā ņem vērā sieviešu un 
vīriešu, meiteņu un zēnu vajadzības un apstākļus.  

Dzimumu līdztiesības aspekta integrēšana nozīmē arī visās darbībās, kuras ir saistītas ar manā 
atbildības jomā esošo portfeli, pievērst īpašu uzmanību tam, kā jebkura iniciatīva ietekmētu 
sieviešu lomu ekonomikā un sabiedrībā kopumā. Tas daudzos veidos praktiski ietekmēs manu 
atbildības jomu, piemēram, sieviešu pārstāvju lomas veicināšana tiesībaizsardzības jomā vai 
ietekme, kādu uz vīriešiem un sievietēm rada finansējums migrantu atbalsta jomā.  

Runājot par neatkarību manu pienākumu izpildē, tā ir vērtība, kas dziļi iesakņojusies manā 
izglītībā, audzināšanā un manā sociālajā un kultūras identitātē. Turklāt man ir bijusi ilga 
politiskā karjera pārredzamībā balstītā politikas kultūrā. Izņemot dažus gadus, esmu bijusi 
valsts parlamenta deputāte un ministre Zviedrijas valdībā kopš 1988. gada. Visas manas 
karjeras laikā neatkarība un integritāte ir bijušas pamatvērtības, uz kurām ir bijuši balstīti visi 
amati, ko esmu savulaik ieņēmusi. Esmu paredzējusi turpināt šo ceļu, arī darbojoties savā 
nākamajā lomā. 



 

3 
 

Es uzskatu, ka man ir atbilstoša kvalifikācija un darba pieredze, lai veicinātu Eiropas vispārējās 
intereses. Plānoju cieši sadarboties ar saviem kolēģiem komisāriem un priekšsēdētāja 
vietniekiem un palīdzēt kolēģijai pēc iespējas labāk īstenot Eiropas Savienības prioritātes, kas 
noteiktas jaunievēlētās Komisijas priekšsēdētājas politikas pamatnostādnēs. 

Pēc apstiprināšanas amatā es apņemos pilnībā ievērot saistības par neatkarību un pārredzamību, 
objektivitāti un pieejamību, kā noteikts Līguma par Eiropas Savienību 17. panta 3. punktā un 
Līguma par Eiropas Savienības darbību 245. pantā.  

Es pilnībā ievērošu Līgumu atbilstoši tā burtam un garam, it īpaši pienākumu rīkoties Eiropas 
interesēs, nepieņemot nekādus norādījumus. Ievērošu arī Eiropas Komisijas locekļu rīcības 
kodeksu un tā noteikumus par interešu konfliktu. Mana interešu deklarācija ir pilnībā aizpildīta 
un publiski pieejama, un izmaiņu nepieciešamības gadījumā es to atjaunināšu.  

 

2. Pienākumu izpilde un sadarbība ar Eiropas Parlamentu  

Kā jūs vērtētu savu lomu Komisāru kolēģijas locekles amatā?  Kādā ziņā jūs uzskatītu 
sevi par atbildīgu Parlamenta priekšā un būtu gatava atskaitīties tam par savu vai jūsu 
pakļautībā esošo departamentu darbu? Ko konkrēti esat gatava apņemties darīt, lai 
uzlabotu pārredzamību, veidotu ciešāku sadarbību un īstenotu efektīvus pasākumus 
saistībā ar Parlamenta nostājām un pieprasījumiem iesniegt likumdošanas iniciatīvas? 
Vai saistībā ar plānotajām iniciatīvām vai jau notiekošajām procedūrām esat gatava 
sniegt Parlamentam informāciju un dokumentus tāpat kā Padomei? 

Esmu lepna, ka Zviedrijas valdības ministres amatā esmu piedalījusies Zviedrijas 
nodarbinātības, integrācijas un migrācijas politikas veidošanā. 2015. gada rudenī es biju 
atbildīga par visu to valdības pasākumu koordinēšanu, kas saistīti ar migrācijas pārvaldību un 
integrācijas situāciju Zviedrijā. Mans uzdevums bija nodrošināt, lai attiecīgie ministri un 
attiecīgās publiskās iestādes sadarbotos saskaņotā veidā. Šī īpašā pieredze, kā arī mana plašā 
pieredze valdībā, apliecina manu sagatavotību un gatavību risināt sarežģītos uzdevumus 
iekšlietu jomā. 
  
Eiropas Savienības darbības pamatā ir tās humānās vērtības, un pēdējo piecu gadu laikā tā ir to 
pierādījusi, glābjot dzīvības un aizsargājot cilvēkus, kas bēg no kara un vajāšanas. Savienībai 
ir arī svarīga loma pasaulē. Mana motivācija ir strādāt tādas Eiropas Savienības labā, kurā mēs 
kopīgi panākam drošību un drošumu, ko cilvēki sagaida un ir pelnījuši visā Eiropas Savienībā.  
  
Mani motivē vēlme sniegt iedzīvotājiem atbildes uz viņus satraucošajiem jautājumiem. Eiropas 
Savienības iedzīvotāji uzskata, ka migrācija un drošība ir divi no būtiskākajiem 
izaicinājumiem, ar ko saskaras Eiropa. Migrācija un drošība ir dažas no prioritātēm, kas būs 
nākamās Komisijas politikas centrā. Pēdējo gadu laikā migrācijas un drošības daudzpusīgā, ar 
vairākām politikas jomām saistītā un starptautiskā dimensija ir parādījusi, cik nozīmīga ir 
ciešāka saskaņotība un koordinācija Eiropas Savienības un starptautiskā līmenī. Migrācijas 
efektīva pārvaldība, ārējo robežu aizsardzība un drošības panākšana arī turpmāk būs ļoti būtisks 
iekšlietu jomas uzdevums, un arī turpmāk tas būs politiskās uzmanības centrā. 
 
 
Funkcija un sadarbība ar Eiropas Parlamentu 
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Ja mani apstiprinās komisāres amatā, es uzņemšos pilnu politisko atbildību par darbībām manā 
kompetences jomā, kā tas izklāstīts pilnvarojuma vēstulē, kuru 2019. gada 10. septembrī 
saņēmu no jaunievēlētās Komisijas priekšsēdētājas. Es par ļoti nozīmīgu uzskatu un augsti 
vērtēju koleģialitātes principu, un es pilnībā sadarbošos ar citiem kolēģijas locekļiem jaunu 
politikas iniciatīvu izstrādē un īstenošanā.  
 
Kā jau iepriekš minēju, sadarbība ar Eiropas Parlamentu man ir ārkārtīgi svarīga. Es sadarbošos 
ar Parlamentu un attiecīgajām komitejām visos politikas veidošanas un politiskā dialoga 
posmos. 
 
Efektīva iestāžu sadarbība ir būtiska ES institucionālās sistēmas darbībai un ES lēmumu 
pieņemšanas sistēmas efektivitātei un leģitimitātei. Tās pamatā ir konkrēti vadošie principi, un 
es pilnībā apņemos tos ievērot. Šie principi ir atvērtums, savstarpēja uzticēšanās, efektivitāte 
un regulāra informācijas apmaiņa. Jaunievēlētās Komisijas priekšsēdētājas fon der Leienas 
politikas pamatnostādnēs un pilnvarojuma vēstulēs pilnībā atspoguļoti šie principi un uzsvērts 
nodoms pastiprināt īpašās attiecības starp Eiropas Parlamentu un Komisiju. Ja mani apstiprinās 
komisāres amatā, es strādāšu pie šā mērķa sasniegšanas un, to darot, pilnībā ievērošu 
noteikumus 2010. gada pamatnolīgumā un 2016. gada Iestāžu nolīgumā par labāku 
likumdošanas procesu. Sadarbību ar Parlamentu veidošu atklāti, pārredzami un konstruktīvi, 
lai iedibinātu uz savstarpēju uzticēšanos balstītas attiecības. 
 
Atbilstīgi jaunievēlētās Komisijas priekšsēdētājas fon der Leienas politikas pamatnostādnēm 
es piedalīšos plenārsēdēs, visās attiecīgajās komiteju sanāksmēs un trialoga diskusijās. Es 
nodrošināšu, ka parlamentārās komitejas ir iesaistītas visās būtiskajās norisēs manas atbildības 
jomās, vienlaikus pilnībā apzinos, cik svarīga ir vienlīdzīga attieksme pret Parlamentu un 
Padomi. Tā ir ne tikai parastās likumdošanas procedūras prasība, bet arī nepieciešamība 
jebkuram kolēģijas loceklim.  
 
Apņemos arī nodrošināt, ka attiecības ar manā pārziņā esošajiem dienestiem tiek balstītas uz 
lojalitātes, uzticības, pārredzamības, divvirzienu informācijas plūsmas un savstarpējas 
palīdzības principiem. Konkrētāk, es nodrošināšu regulāru informācijas plūsmu ar attiecīgās 
parlamentārās komitejas priekšsēdētāju, tieši sazināšos ar komitejas locekļiem un centīšos 
piedalīties divpusējās sanāksmēs. Es nodrošināšu arī Eiropas Parlamenta regulāru informēšanu, 
jo īpaši pirms nozīmīgiem notikumiem un būtiskajos starptautisko sarunu posmos manā 
atbildībā esošajā jomā. 
 
Es arī parūpēšos, lai atbildes uz manā kompetencē ietilpstošajiem Eiropas Parlamenta deputātu 
jautājumiem Komisijai tiktu sniegtas ātri un rūpīgi. Stāšos Eiropas Parlamenta plenārsēdes 
un/vai komiteju priekšā ikreiz, kad tikšu uzaicināta sniegt atbildi uz kādu jautājumu vai dot 
kādu konkrētu atbildi. 
 
 
Pārredzamība 
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Jaunievēlētās Komisijas priekšsēdētājas fon der Leienas politikas pamatnostādnēs uzsvērts, ka, 
lai atgūtu iedzīvotāju ticību Savienībai, mūsu iestādēm jābūt atvērtām un nevainojamām 
pārredzamības jautājumos. Es cieši sadarbošos ar Eiropas Parlamentu un Padomi, lai 
nodrošinātu pārredzamību visā likumdošanas procesā. Iedzīvotājiem būtu jāzina, ar ko mēs kā 
iestādes, kas tiem kalpo, tiekamies un ar ko risinām diskusijas, kā arī to, kādas nostājas mēs 
aizstāvam likumdošanas procesā. Iestāžu sadarbības nostiprināšana, veicinot leģitimitāti un 
pārskatatbildību, uzlabos ES efektivitāti un atbalstīs labu pārvaldību. 
 
Es pilnībā apņemos īstenot plaša spektra noteikumus par pārredzamību un informācijas 
plūsmu, kas atrunāti pamatnolīgumā par Eiropas Parlamenta un Komisijas attiecībām un 
Iestāžu nolīgumā par labāku likumdošanas procesu. Jo īpaši es nodrošināšu, lai šie noteikumi 
tiek ievēroti manā strukturētajā dialogā un citos kontaktos ar parlamentārajām komitejām.  
 
Turklāt manā atbildības jomā esošo politikas priekšlikumu pamatā būs pienācīgas konsultācijas 
ar ekspertiem un sabiedrību saskaņā ar labāka regulējuma principiem.   
 
Pasākumi saistībā ar Parlamenta nostājām un pieprasījumiem iesniegt likumdošanas 
iniciatīvas 
Jaunievēlētā Komisijas priekšsēdētāja fon der Leiena atbalsta Eiropas Parlamenta iniciatīvas 
tiesības. Viņa ir apņēmusies nodrošināt, ka viņas vadītā Komisija pēc Parlamenta rezolūcijām, 
kas pieņemtas ar deputātu balsu vairākumu, ierosinās tiesību aktu, pilnībā ievērojot 
proporcionalitātes, subsidiaritātes un labāka likumdošanas procesa principus. Es pilnībā 
pievienojos šim mērķim, un ņemot vērā nākamās kolēģijas apņemšanos padziļināt partnerību 
ar Eiropas Parlamentu, es visos posmos strādāšu roku rokā ar Parlamentu, apspriežot 
rezolūcijas saskaņā ar LESD 225. pantu. Es apņemos cieši sadarboties ar attiecīgajām 
Parlamenta komitejām un aktīvi piedalīties LESD 225. panta rezolūciju sagatavošanā. Esmu 
pilnīgi pārliecināta, ka tas uzlabos dialogu, veicinās uzticēšanos un sadarbības garu kopīga 
mērķa sasniegšanai.  
 
Komisija arī efektīvi reaģēs uz Parlamenta rezolūcijām trīs mēnešu laikā pēc to pieņemšanas 
saskaņā ar pamatnolīgumu. Komisija nodrošinās procesa politisko pārraudzību.  
 
Informācijas un dokumentu sniegšana 
Papildus manam iepriekš paustajam paziņojumam, kurā apņēmos nodrošināt, ka Parlamenta 
komitejas tiek iesaistītas visās svarīgākajās norisēs manā atbildības jomā vienlaikus un 
līdzvērtīgi ar Padomi, es pilnībā apzinos, ka informācijas un dokumentu sniegšana ir būtisks 
aspekts, kas padziļina Eiropas Parlamenta un Komisijas partnerību. Tāpēc apņemos pilnībā 
īstenot attiecīgos noteikumus, kas ietverti pamatnolīgumā starp abām iestādēm un Iestāžu 
nolīgumā par labāku likumdošanas procesu. Lisabonas līgumā ir izklāstīta Parlamenta un 
Padomes kā likumdevēju līdztiesība, un es nodrošināšu, ka tā tiek ievērota attiecībā uz 
dalīšanos ar informāciju jomās, par kurām esmu atbildīga. 
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Iedaļas par konkrētajām nozarēm 
 
 

1. Kādas būs jūsu galvenās prioritātes jūsu pārziņā nodotajā atbildības jomā un, 
ņemot vērā, ka jūsu atbildības joma lielā mērā ir tāda pati kā priekšsēdētājas 
vietniekam jautājumos par eiropiešu dzīvesveida aizsardzību, vai varat konkrēti 
norādīt, par kurām jomā būsiet atbildīga jūs, un par kurām jomām būs atbildīgs 
priekšsēdētājas vietnieks? Vai apņematies pēc pieprasījuma un vismaz divreiz 
gadā uzstāties LIBE komitejā? 

 
Jaunievēlētā Komisijas priekšsēdētāja savās politikas pamatnostādnēs ir skaidri norādījusi, ka 
mums ir nepieciešams jauns iesākums migrācijas un patvēruma jomā, nākot klajā ar jaunu 
Migrācijas un patvēruma paktu.  
 
Mana pieeja būs rūpīgi ieklausīties dažādos viedokļos un palīdzēt rast kopsaucēju, pamatojoties 
uz mūsu kopīgajām vērtībām un humanitārajām saistībām. Balstoties uz līdzšinējo darbu un 
gūtajiem rezultātiem, es izskatīšu visus migrācijas un patvēruma politikas elementus. Joprojām 
ir svarīgi īstenot visaptverošu pieeju, pievēršoties neatbilstīgas migrācijas apkarošanai, ārējo 
robežu stiprināšanai, atgriešanas politikai, likumīgu ceļu attīstīšanai, migrantu integrācijai un 
sadarbībai ar mūsu partneriem ārpus Eiropas Savienības. Visās šajās jomās es rūpīgi ņemšu 
vērā mūsu humanitārās saistības. Es nodrošināšu, ka ar jauno Migrācijas un patvēruma paktu 
tiek panākts pareizais līdzsvars starp atbildību un solidaritāti un izvirzīti pragmatiski un reāli 
risinājumi. Mēs varam gūt panākumus tikai tad, ja tiek ņemtas vērā gan Eiropas Parlamenta, 
gan Padomes nostājas. Lai rastu kopsaucēju, būs vajadzīgs ciešs dialogs.  
 
Viena no manām galvenajām prioritātēm ir novērst trūkumus mūsu pieejā Eiropas Savienības 
iekšējai drošībai un nodrošināt, ka Savienība ir gatava jaunajiem apdraudējumiem, ar kuriem 
saskaramies. Es centīšos vēl vairāk uzlabot sadarbību un informācijas apmaiņu starp 
tiesībaizsardzības iestādēm un turpināt efektīvas drošības savienības izveidi. Drošības 
savienība neaprobežojas tikai ar koncepciju par sadarbību valsts līmenī, bet tiecas lai īstenot 
uz sadarbību vērstu pieeju Savienības kopējās drošības aizsardzībai. Tās mērķis ir ierobežot 
iespējas naidīgu rīcībspēku darbībai, un attīstīt noturību pret uzbrukumiem saistībā ar to, kā ES 
un dalībvalstis vajadzības gadījumā reaģē. Lai sasniegtu šos mērķus, es vispirms galveno 
uzmanību pievērsīšu tam, lai nodrošinātu spēkā esošo tiesību aktu īstenošanu, jo īpaši attiecībā 
uz svarīgākajiem jaunajiem tiesību aktiem, par kuriem nesen panākta vienošanās tādās jomās 
kā sadarbspēja un terorisma apkarošana. Nozīmīgas jomas arī turpmāk būs cīņa pret terorismu 
un vardarbīgu ekstrēmismu, organizēto noziedzību, seksuālu vardarbību pret bērniem un bērnu 
seksuālu izmantošanu un kibernoziedzību. Jo īpaši ceru pastiprināt mūsu centienus liegt 
teroristiem līdzekļus un iespējas, lai plānotu, finansētu un veiktu uzbrukumus.  
 
Šajā darbā noskaidrošu, kā mēs varam uzlabot mūsu tiesībaizsardzības iestāžu uzbūvi un 
parūpēties par nepieciešamajām tehnoloģiskajām inovācijām, lai nodrošinātu, ka mēs spējam 
tikt galā ar jauniem un nākotnes apdraudējumiem. Digitālais laikmets, kurā mēs dzīvojam, rada 
gan jaunas problēmas, gan jaunas iespējas. Šajā sakarā ļoti būtiski būs sagatavot līdzsvarotu 
tiesisko regulējumu priekšlikumā par to, kā novērst teroristiska satura izplatīšanu tiešsaistē. Es 
strādāšu arī pie tā, lai nodrošinātu, ka mūsu tiesību akti tiek piemēroti tiešsaistē tāpat, kā tos 
piemēro bezsaistē, un ka mēs varam saukt pie atbildības tos, kuri pārkāpj krimināllikumus, pat 
ja tie slēpjas aiz mūsdienu tehnoloģiju sniegtās anonimitātes. Tas ietvers arī aktīvākus 
centienus novērst radikalizāciju gan bezsaistē, gan tiešsaistē. Digitālā pasaule, kaut arī tā 
sabiedrībai ir daudz devusi, ir arī radījusi iespēju noziedzniekiem rīkoties ar šķietamu 
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nesodāmību. Tas nav pieņemami. Mums ir jānodrošina instrumenti tiesībaizsardzībai digitālajā 
pasaulē.  
 
Pēdējo gadu migrācijas un drošības problēmas tiešā veidā ir ietekmējušas šaubu par Šengenas 
zonu rašanos. Būtiska prioritāte ir ātri atgriezties pie pilnībā funkcionējošas Šengenas zonas, 
kurā notiek brīva pārvietošanās bez iekšējas robežkontroles. Lai to panāktu, pirmkārt, būs 
jāpievēršas pašreizējo Šengenas noteikumu īstenošanai, tostarp nolūkā pavērtu ceļu turpmākai 
Šengenas zonas paplašināšanai, un, otrkārt, jāizvērtē, kā uzlabot pašreizējos Šengenas 
noteikumus. Mūsu patvēruma sistēmas un atgriešanas politikas reforma, kā arī pilnīgi efektīva 
ārējo robežu pārvaldība, tostarp aktīvāki centieni kontrabandas apkarošanā, palīdzēs atjaunot 
uzticēšanos Šengenas zonai. Šajā ziņā viens no galvenajiem elementiem būs paātrināt 
pastiprinātās Eiropas Robežu un krasta apsardzes aģentūras ātru ieviešanu un pilnvērtīgas tās 
darbības panākšanu; šai aģentūrai ir būtiska nozīme ārējās robežas spēcīgā un efektīvā 
pārvaldībā saskaņā ar politikas pamatnostādnēm.  
 
Lai īstenotu šīs nozīmīgās prioritātes, es cieši sadarbošos ar priekšsēdētājas vietnieku eiropiešu 
dzīves veida aizsardzībai. Jaunievēlētā Komisijas priekšsēdētāja ir skaidri norādījusi, ka 
priekšsēdētājas vietniekiem un komisāriem ir atšķirīgi uzdevumi. Kā noteikts jaunievēlētās 
priekšsēdētājas galvenajos darba metožu principos nākamajai Komisijai, Migrācijas un 
iekšlietu ģenerāldirektorāts būs tieši pakļauts man. Priekšsēdētājas vietnieks ar 
ģenerālsekretariāta atbalstu sniegs norādījumus un koordināciju manam portfelim, kā arī 
vairākiem citiem portfeļiem. Viņš vadīs komisāru grupu, kurā būs apvienoti vairāki Komisijas 
locekļi un dažādas dienestu daļas, lai izveidotu saskaņotu politiku un sasniegtu rezultātus. 
Šādai visaptverošai un pilnīgai valdības pieejai būs izšķiroša nozīme, lai gūtu panākumus 
iepriekš minētajās politikas jomās, un es aktīvi sekmēšu šo centienu īstenošanu. 
 
Kopā ar visiem pārējiem komisāriem es palīdzēšu stiprināt Komisijas īpašās partnerattiecības 
ar Eiropas Parlamentu. Es ļoti augstu vērtēju stabilas attiecības ar Eiropas Parlamentu un 
parūpēšos, ka tas attiecas arī uz iekšlietām. Vismaz divas reizes gadā es regulāri piedalīšos 
Pilsoņu brīvību, tieslietu un iekšlietu komitejas sanāksmēs. Piedalīšos iestāžu diskusijās par 
tiesību aktu priekšlikumiem un tikšos ar komiteju ikreiz, kad manu klātbūtni uzskatīs par 
nepieciešamu. Aktīva sadarbība ar šā Parlamenta deputātiem, jo īpaši ar šīs komitejas 
locekļiem, būs ļoti svarīga, lai virzītu uz priekšu mūsu galvenās prioritātes šajā jomā.  
 
 

2. Kā jūs plānojat izmantot Komisijas pilnvaras, lai nodrošinātu esošo patvēruma 
jomas ES leģislatīvo instrumentu pilnīgu transponēšanu un īstenošanu? Vai jūs 
saglabāsiet 2016. gadā iesniegtos priekšlikumus par kopējo Eiropas patvēruma 
sistēmu? Kā jūs nodrošināsiet, ka šīs iniciatīvas panāks ilgtspējīgu risinājumu, kas 
pamatojas uz solidaritāti un taisnīgu atbildības sadalījumu, kas ir paredzēts un 
izklāstīts Parlamenta nostājā par pārstādāto Dublinas regulu un LESD 80. pantā? 
Vai jūs atbalstīsiet LESD piemērošanu un kvalificēta vairākuma balsošanu 
Padomē attiecībā uz kopējās Eiropas patvēruma sistēmas (KEPS) reformas 
priekšlikumu pieņemšanu? Kā jūs uzraudzīsiet un novērtēsiet to, kā formāla, 
neformāla un finanšu sadarbība ar trešām valstīm ietekmē patvēruma meklētāju 
un migrantu pamattiesības, un kā jūs par šiem novērtējumiem informēsiet 
Parlamentu? Kādus pasākumus jūs ierosināsiet, lai nodrošinātu, ka ar visos ar 
pavadītiem un nepavadītiem bērniem saistītajos pasākumus primāri tiek ņemtas 
vērā šo bērnu intereses un ka viņi atbilstīgi Konvencijai par bērna tiesībām saņem 
attiecīgu aizsardzību un atbalstu? 
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Komisijai kā Līgumu sargātājai ir būtiska nozīme, lai nodrošinātu, ka tiek pilnībā transponēti 
un īstenoti spēkā esošie ES tiesību akti patvēruma jomā. Pārkāpuma procedūras ir līdzeklis 
mūsu politikas mērķu sasniegšanai, un es nevilcināšos izmantot šīs pilnvaras, ja dalībvalstu 
tiesību akti un prakse neatbilst ES tiesību aktiem. Patvēruma jomā es turpināšu strādāt pie 
reformām gar izpildes, gan likumdošanas jomā, lai izveidotu visaptverošu, funkcionējošu un 
patiesi kopēju patvēruma sistēmu, kas nodrošina to personu stingru aizsardzību, kurām tā ir 
nepieciešama, kas novērš sekundāro kustību un nodrošina to personu atgriešanu, kurām nav 
tiesību palikt Eiropas Savienībā. Vienlaikus es turpināšu iesaistīties ciešā dialogā ar 
dalībvalstīm un piedāvāt konkrētu operatīvo un finansiālo atbalstu, lai palīdzētu tām risināt 
problēmas, ar kurām tās saskaras, tajā pašā laika nodrošinot pilnīgu atbilstību ES tiesību 
aktiem.  
 
Attiecībā uz patvēruma reformu es paužu atzinību Eiropas Parlamentam par ātri izstrādātu 
sākotnējo nostāju attiecībā uz lielāko daļu no sarežģītajiem instrumentiem, kas ietilpst šajā 
reformā. Lai virzītos uz priekšu, ir jāatsāk un jāpaplašina debates, pamatojoties uz līdz šim 
paveikto darbu. Pirms jaunā Migrācijas un patvēruma pakta pasludināšanas, es parūpēšos par 
ciešu dialogu ar Eiropas Parlamentu un Padomi, lai rastu kopsaucēju līdzsvarota kompromisa 
izveidei. Mēs zinām, ka joprojām pastāv daudzi pretrunīgi elementi, taču mums būtu arī skaidri 
jānorāda, ka ilgtspējīgai migrācijas un patvēruma sistēmai ir būtiski rast risinājumu. Nozīme 
būs arī tam, lai jaunajā paktā tiktu izmantota holistiska pieeja, aplūkojot patvēruma politiku 
saistībā ar pilnu politikas klāstu šajā jomā – politikas jomu savstarpējā saikne un problēmas 
apmērs nozīmē to, ka mēs nevaram ignorēt nevienu aspektu.  
 
Pamatojoties uz šo jauno pieeju, iesniegtie priekšlikumi tiks atkārtoti izvērtēti un tos varētu 
pārskatīt, vienlaikus atzīstot, ka vairāku dokumentu gadījumā ir panākts liels progress. Īpaši 
vēlos pievērst uzmanību visu solidaritātes veidu apzināšanai, lai nodrošinātu, ka visas 
dalībvalstis veic nozīmīgu ieguldījumu, lai gādātu par atbalstu tām valstīm, kuras visvairāk 
izjūt spiedienu. Galvenie faktori, kas noteiks manu darbu, arī turpmāk būs tādu ilgtspējīgu 
risinājumu rašana, kuru pamatā ir solidaritāte un taisnīga atbildības sadale; šie elementi ir 
iedvesmojuši Parlamenta nostāju attiecībā uz Dublinas regulas pārstrādāto redakciju.  
 
Mans mērķis darbā pie patvēruma reformas ir pārvarēt atšķirības un rast kopsaucēju, 
pamatojoties uz mūsu kopīgajām vērtībām un humanitārajām saistībām. Lai risinājums būtu 
ilgtspējīgs un atbilstu nākotnes vajadzībām, mūsu mērķim vajadzētu būt panākt pēc iespējas 
plašāku konverģenci iesniegtajos sarežģītajos jautājumos. 
 
Ciešā sadarbībā ar priekšsēdētājas vietnieku, kas atbild par mūsu eiropiešu dzīvesveida 
aizsardzību, Augsto pārstāvi/priekšsēdētājas vietnieku un citiem komisāriem, es turpināšu 
veidot partnerības ar trešām valstīm, kuras savstarpēji izdevīgā veidā iesaistās visos migrācijas 
politikas virzienos. Pamattiesību ievērošana ir tikpat svarīga kā citi migrācijas un patvēruma 
politikas aspekti. Mūsu politikā un tiesiskajā regulējumā ir dziļi iesakņojusies neizraidīšanas 
principa ievērošana visos apstākļos, garantējot pienācīgu procesu un piekļuvi efektīviem 
tiesiskās aizsardzības līdzekļiem. Stingri pamattiesību aizsardzības pasākumi būs nozīmīgs 
aspekts visu veidu formālā, operatīvā un finansiālā sadarbībā ar trešām valstīm. Mēs izskatīsim, 
kā vislabāk uzraudzīt un novērtēt šo atbilstību, īstenojot jauno Migrācijas un patvēruma paktu, 
un es apņemos regulāri informēt Parlamentu par gūtajiem panākumiem. Kopā ar Augsto 
pārstāvi/priekšsēdētājas vietnieku un citiem kolēģiem es paļaušos uz darbu un analīzi, ko veic 
ES delegācijas un Eiropas migrācijas sadarbības koordinatori – mūsu acis un ausis uz vietas. 
Migrācijas sadarbības koordinatori, kurus Eiropas Savienība un arī dalībvalstis ir nosūtījušas 
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partnervalstīs, kas ir izcelsmes, tranzīta un galamērķa valstis, arī turpmāk būs ļoti noderīgi, 
operatīvi īstenojot visaptverošu pieeju, lai mobilizētu ES rīcību un resursus mūsu ārējā darbā 
migrācijas pārvaldības jomā. 
 
Bērna intereses būs nozīmīgs pīlārs ikvienā jaunā iniciatīvā šajā jomā, un es turpināšu stiprināt 
noteikumus par bērnu, jo īpaši nepavadītu nepilngadīgo, aizsardzību, pilnībā ievērojot 
Konvenciju par bērna tiesībām. Komisija ir uzraudzījusi un turpinās cieši uzraudzīt to, kā tiek 
piemērotas tiesiskās garantijas attiecībā uz bērniem migrantiem, tostarp pienākums vienmēr 
ņemt vērā viņu intereses. 
 
 

3. Ņemot vērā visaptverošu pieeju migrācijai, kādus risinājumus jūs esat paredzējusi 
attiecībā uz meklēšanas un glābšanas pasākumiem Vidusjūrā un tuksnešos, lai 
nepieļautu, ka migranti zaudē dzīvību migrācijas ceļos uz Eiropu? Kā jūs šajā 
sakarībā vērtējat lomu, kuru ieņem tādi likumīgi migrācijas ceļi kā 
pārmitināšana, humanitārās vīzas un darbaspēka migrācija? Kā jūs vērtējat 
Lībijas robežu un krasta apsardzes lomu Vidusjūras meklēšanas un glābšanas 
pasākumos, ņemot vērā ziņojumus par cilvēktiesību pārkāpumiem un pierādītu 
saikni ar Lībijas cilvēku tirgotājiem? Vai attiecībā uz cilvēku dzīvību glābšanu 
Vidusjūrā jūs apsvērtu iespēju atbalstīt tādu dalībvalstu kā Francijas un Vācijas 
iniciatīvu par pagaidu pasākumiem, kuri ļautu izkāpt krastā Vidusjūrā 
izglābtajām personām un ar kuriem aizstātu pašlaik piemērotos ad hoc 
risinājumus? Kā jūs nodrošināsiet, lai saskaņā ar tā dēvēto Atbalstīšanas 
direktīvu netiktu paredzēta kriminālatbildība par humānās palīdzības sniegšanu? 
Kuri pasākumi ir prioritāri — no vienas puses, pasākumiem cilvēku tirdzniecības 
un kontrabandistu apkarošanai, lai izjauktu viņu uzņēmējdarbības modeļus un 
likvidētu viņu darbību pieļaujošās nepilnības Eiropas Savienībā un ārpus tās, vai, 
no otras puses, pasākumiem, ar kuriem sniegt vajadzīgo aizsardzību un atbalstu 
cilvēku tirdzniecības upuriem? 

 
Kā jaunievēlētā Komisijas priekšsēdētāja uzsvēra savās politikas pamatnostādnēs, dzīvību 
glābšana vienmēr ir bijusi un joprojām būs Komisijas prioritāte. Mūsu morālais pienākums un 
juridiskās saistības ir glābt cilvēku dzīvību jūrā un sniegt aizsardzību tiem, kas bēg no 
vajāšanām un smaga kaitējuma, tostarp kara vai konflikta rezultātā. Jaunais Migrācijas un 
patvēruma pakts atbalstīs šo imperatīvu dažādos veidos , tostarp atverot un paplašinot drošus 
un likumīgus ceļus, nodrošinot stabilu un ilgtspējīgu pieeju migrantu meklēšanai, glābšanai un 
migrantu kontrabandas apkarošanai. Darbs pie visiem šiem trim mērķiem būs viena no 
galvenajām prioritātēm. 
 
Eiropa ir atbildīga par to, lai atbalstītu bēgļu uzņemošās kopienas ārpus Eiropas Savienības, 
sniegtu bēgļiem humāno pamatpalīdzību un palīdzētu viņiem dzīvot cilvēka cienīgu dzīvi. 
Turklāt Eiropai arī turpmāk vajadzētu sniegt aizsardzību tiem, kam tā vajadzīga. Papildus 
aktīvākai mūsu patvēruma sistēmas reformai un saskaņā ar politikas pamatnostādnēm es vēlos 
izveidot likumīgus un drošus ceļus uz Eiropas Savienību. Pārmitināšana ir bijusi veiksmīga, un 
pārmitināšanas centienu ziņā Eiropas Savienībai ir vadošā loma pasaulē. Tomēr, ņemot vērā 
pieaugošās vajadzības pasaulē, vēl ir daudz darāmā. Tādēļ es turpināšu darbu ar dalībvalstīm, 
lai nodrošinātu, ka pārmitināšanas centieni tiek pastiprināti. Turklāt es izskatīšu veidus, kā 
atbalstīt humānās palīdzības koridoru izveidi, lai steidzami palīdzētu tiem, kam tas ir 
nepieciešams. 
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Uzskatu, ka funkcionējošas ES migrācijas politikas pamatā vajadzētu būt visaptverošai pieejai, 
kurā viens no mūsu instrumentiem neatbilstīgas migrācijas apkarošanai ir veicināt labi 
pārvaldītu un sakārtotu likumīgo migrāciju. Mēs saskaramies ar pieaugošo vajadzību pēc 
likumīgas migrācijas mūsu darba tirgū, lai saglabātu konkurētspēju un risinātu ilgtermiņa 
demogrāfiskās problēmas. Sadarbība likumīgās migrācijas jomā var arī stimulēt trešās valstis 
labāk sadarboties ar Eiropas Savienību, piemēram, atpakaļuzņemšanas jomā. 
 
Savu darbu virzīšu uz jaunas, ilgtspējīgākas, uzticamākas un pastāvīgākas pieejas izstrādi 
meklēšanas un glābšanas pasākumiem, kas būs daļa no jaunā Migrācijas un patvēruma pakta. 
Meklēšanu un glābšanu galvenokārt reglamentē starptautiskie tiesību akti, kas valstu iestādēm 
ir jāievēro, savukārt Komisija nav kompetenta koordinēt meklēšanas un glābšanas operācijas 
vai norādīt vietas izkāpšanai krastā. Tomēr pēdējos mēnešos gūtā pieredze liecina, ka šajā jomā 
Komisijai ir būtiska nozīme, lai pēc dalībvalstu lūguma atbalstītu un koordinētu, cilvēku, kas 
atrodas uz kuģa, pārvietošanas un sadales pasākumus pēc to izkāpšanas krastā. Lai gan 
ilgtspējīgi risinājumi tiks rasti vienīgi, reformējot kopējo Eiropas patvēruma sistēmu, esmu 
gatava apsvērt starp dalībvalstīm noslēgtu pagaidu vienošanos lomu, lai sniegtu tūlītēju un 
operatīvu atbildi uz neatliekamām vajadzībām cilvēkiem, kas atrodas uz kuģa, un dalībvalstīm, 
kuras saskaras ar vislielāko spiedienu. 
 
Nevalstiskajām organizācijām arī bieži ir bijusi izšķiroša loma dzīvību glābšanā Vidusjūrā. 
Mums būtu jāatzīst to ieguldījums. Manuprāt, ir pats par sevi saprotams, ka nevienam, kas 
sniedz patiesu humāno palīdzību nelaimē nonākušiem migrantiem, nebūtu tādēļ jāsaskaras ar 
sankcijām. ES tiesību akti neparedz kriminālatbildību par humāno palīdzību migrantiem. Tieši 
pretēji, tie sniedz dalībvalstīm iespēju šo kriminālatbildību nepārprotami novērst, izmantojot 
“atbrīvojuma klauzulu humanitārām vajadzībām” Atbalstīšanas direktīvā. Tomēr es apzinos, 
ka ir bijuši jautājumi par īstenošanu un ka Eiropas Parlaments ir aicinājis Komisiju izdot 
pamatnostādnes par šo atbrīvojuma klauzulu humanitārām vajadzībām. Tāpēc savu pilnvaru 
laikā esmu iecerējusi dziļāk izpētīt šo jautājumu, sadarbojoties ar Eiropas Parlamentu, 
pilsonisko sabiedrību un visām attiecīgajām ieinteresētajām personām, lai atrastu piemērotāko 
veidu, kā virzīties uz priekšu, ņemot vērā jūsu viedokli un pieredzi spēkā esošo noteikumu 
īstenošanā.  
 
Turklāt plānoju izvērst darbu saskaņā ar rīcības plānu cīņai pret kontrabandu. Mums ir 
jāpalielina spiediens, lai sagrautu cilvēku kontrabandistu un cilvēku tirgotāju nežēlīgo 
uzņēmējdarbības modeli. Tas nozīmē arī ciešāku sadarbību ar izcelsmes, tranzīta vai galamērķa 
trešām valstīm.  
 
Attiecībā uz jautājumiem par Eiropas darbībām Lībijā, – neticu, ka mēs varam palikt malā. 
Sadarbībai ar Āfrikas Savienību un Apvienoto Nāciju Organizāciju ir skaidrs mērķis – sniegt 
atbalstu un palīdzību migrantiem un bēgļiem Lībijā. Par Lībijas teritoriālajiem ūdeņiem 
atbildīga ir Lībijas krasta apsardze, un ir ļoti svarīgi, lai viņi šo darbu darītu pareizi. Eiropas 
Savienības atbalsts, sniedzot apmācību, palīdz paaugstināt standartus, atklāt un likvidēt 
kontrabandas darbības un efektīvi novērst nāves gadījumus Lībijas ūdeņos. Šīs apmācības 
prioritāte ir dzīvību glābšana jūrā, un būtiska tās daļa ir bijusi veltīta cilvēktiesībām, jo īpaši 
sieviešu tiesībām, un cilvēka cienīgai attieksmei pret migrantiem un bēgļiem, cieši 
sadarbojoties ar Starptautisko Migrācijas organizāciju un Apvienoto Nāciju Organizācijas 
Augsto komisāru bēgļu jautājumos. Es apzinos, ka izaicinājumi cilvēktiesību jomā, kas saistīti 
ar Lībijas krasta apsardzes operācijām, joprojām ir problēma. Tāpēc operācija Sophia ir 
ieviesusi īpašu uzraudzību. Pamattiesību ievērošana ir ļoti nozīmīga, un es centīšos nodrošināt, 
ka tas tiek iekļauts visās mūsu darbībās. Uzskatu, ka prioritāte ir arī stiprināt sadarbību ar 
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valstīm, kuras robežojas ar Lībiju, lai likvidētu kontrabandas tīklus, kas noved cilvēkus pie 
ekspluatācijas un ciešanām. Kopīgas izmeklēšanas grupa Nigērā ir izjaukusi desmitiem tīklu, 
kā rezultātā ir arestēti simtiem cilvēku kontrabandistu un tirgotāju. Mums būtu jācenšas šo 
darbu izvērst plašāk. 
	
Lībijā aizturēto migrantu situācija un apstākļi ir nepieņemami. Es turpināšu aicināt Lībijas 
iestādes, cieši sadarbojoties ar Āfrikas Savienību un Apvienoto Nāciju Organizāciju, iztukšot 
un slēgt aizturēšanas centrus. Tajā pašā laikā mums būtu jāturpina meklēt veidus, kā palīdzēt 
visneaizsargātākajiem tikt projām no Lībijas, sadarbojoties ar Apvienoto Nāciju Organizācijas 
Augsto komisāru bēgļu jautājumos tādās iniciatīvās kā ārkārtas tranzīta mehānisms, lai 
nodrošinātu humanitāro koridoru, kas reaģē uz steidzamām vajadzībām. Tas lielā mērā ir 
atkarīgs no tā, vai dalībvalstis palielina pārmitināšanu, un mums būtu jāturpina izmantot visi 
finanšu un citi līdzekļi, lai to iedrošinātu. 
 
Daudzas migrantu kontrabandas grupas ir iesaistītas arī cilvēku tirdzniecībā. Šis postošais 
organizētās noziedzības veids ir smags cilvēktiesību pārkāpums, kuru motivē ļoti liela peļņa. 
Šajā jomā mums jāvelta nozīmīgi centieni mūsu darbā ar partneriem ārpus ES. Tomēr nedrīkst 
aizmirst, ka tas ir noziegums, kura saknes meklējamas pašā Eiropā, – aptuveni puse no 
iespējamajiem un apzinātajiem cietušajiem ir Eiropas Savienības valstspiederīgie un 22 % 
cietušo ir cilvēku tirdzniecības upuri pašu dalībvalstī. Tas ir būtisks jautājums, kurā drošības 
savienībai ir jārīkojas visefektīvāk. Mums ir jāpieliek lielākas pūles, lai nodrošinātu, ka šie tīkli 
tiek izjaukti un ka pārrobežu sadarbība novērš iespējamos trūkumus, pārraujot cilvēku 
tirdzniecības ķēdi, kurā darbojas visi šie noziedznieki, cilvēku tirgotāji, peļņas guvēji, 
ekspluatatori, izmantotāji un pāri darītāji.  
 
 

4. 2015. gadā vairākas dalībvalstis ieviesa un kopš tā laika joprojām turpina 
robežkontroli pie Šengenas zonas iekšējām robežām. Ņemot vērā to, ka ir svarīgi 
saglabāt Šengenas zonu, lai nodrošinātu ES pilsoņu brīvību un drošību, kā jūs 
plānojat šo situāciju risināt un nodrošināt, ka pie visām iekšējām robežām atkal 
tiek pilnībā atcelta robežkontrole? Kādus darbības jūs ierosināt, lai nodrošinātu, 
ka visas dalībvalstis pilnībā ievēro noteikumus, kas ierobežo iekšējo 
robežkontroli? Vai jūs apņematies ierosināt pienākumu neizpildes procedūru pret 
jebkuru, arī ļoti ietekmīgu, dalībvalsti, kas neievēro šos noteikumus? Vai jūs 
saglabāsiet, pārskatīsiet vai atsauksiet iepriekšējās Komisijas priekšlikumu par 
Šengenas Robežu kodeksa noteikumu pārskatīšanu attiecībā uz iekšējo robežu 
pagaidu kontroli?  

 
Šengenas zona, kurā notiek brīva pārvietošanās, ir viens no lielākajiem un jūtamākajiem 
Eiropas integrācijas sasniegumiem, kas ir izmainījis Eiropas Savienības iedzīvotāju dzīvi. 
Sakarā ar pēdējo gadu laikā piedzīvotajām problēmām, jo īpaši lielo sekundāro kustību skaitu, 
ir radušās šaubas par Šengenas zonu. Nozīmīga prioritāte ir atgriezties pie pilnībā 
funkcionējošas Šengenas zonas bez iekšējās robežkontroles. Pagaidu kontrole pie iekšējām 
robežām, ko joprojām veic dažas Šengenas zonas valstis, ir atgādinājums par nepieciešamību 
pastiprināt efektīvu Šengenas zonu un atgūt uzticēšanos.  
 
Uzticēšanās mūsu kolektīvajai spējai pārvaldīt patvēruma pieprasījumus, aizsargāt ārējās 
robežas, novērst sekundārās kustības un efektīvi sadarboties, lai mazinātu draudus drošībai, ir 
galvenie pilnībā funkcionējošas Šengenas zonas pīlāri. Šo iemeslu dēļ stratēģija attiecībā uz to, 
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kā atgriezties pie pilnībā funkcionējošas Šengenas zonas, būs nozīmīgs aspekts jaunajā 
Migrācijas un patvēruma paktā.  
 
Es izpētīšu gan leģislatīvus, gan neleģislatīvus veidus, kā pastiprināt Šengenas zonu. Izskatīšu, 
kā varētu turpināt darbu, pamatojoties uz Komisijas 2017. gada ieteikumiem par iekšējās 
robežkontroles aizstāšanu ar samērīgām policijas pārbaudēm un sadarbību. Savu uzmanību 
veltīšu tam, kā tiek nodrošināta spēkā esošo Šengenas noteikumu īstenošana, tostarp, lai 
pavērtu ceļu turpmākai Šengenas zonas paplašināšanai, un izpētīšu, kā uzlabot šo noteikumu 
darbību. Šā darba ietvaros tiks atkārtoti izvērtēts ierosinātais grozījums Šengenas Robežu 
kodeksā. Mans mērķis ir radīt lielāku skaidrību dalībvalstīm par to, kādus pasākumus tās var 
veikt, lai novērstu iekšējās robežkontroles atjaunošanu. Es sadarbošos ar visām attiecīgajām 
dalībvalstīm, lai meklētu risinājumus, kas ļautu atcelt pašreizējo robežkontroli pie iekšējām 
robežām. Robežkontroles atjaunošana pie iekšējām robežām būtu jāsaglabā kā galējais 
līdzeklis, kas pieļaujams tikai tad, ja tas ir kategoriski nepieciešams, lai reaģētu uz nopietnu 
apdraudējumu sabiedrībai vai iekšējai drošībai.  
 
Līdztekus tam, lai stiprinātu ārējās robežas, viena no manām galvenajām prioritātēm ir Eiropas 
Robežu un krasta apsardzes regulas, par ko nesen ir panākta vienošanās, ātra īstenošana un tās 
pilnvērtīgas darbības panākšana un jo īpaši pilna pastāvīgā korpusa izveides paātrināšana. Tas 
ir arī cieši saistīts ar mūsu patvēruma sistēmas modernizāciju. Vēl viens būtisks elements 
Šengenas zonas drošības vairošanā ir stiprināt Eiropas Savienības kopējo vīzu politiku. 
Pārskatīto Vīzu kodeksu īstenos no nākamā gada sākuma, bet es saskatu lielāku iespēju 
modernizēt vīzu apstrādes procedūru, lai izveidotu mūsdienīgu, klientiem draudzīgu un drošu 
veidu, kā pārvaldīt trešo valstu valstspiederīgo ceļošanu uz Šengenas zonu. Es arī turpināšu 
sadarbību ar galvenajām partnervalstīm vīzu politikas jomā, tostarp attiecībā uz pilnīgu 
savstarpējību bezvīzu režīma jomā. 
 
Visbeidzot, īstenojot nesen saskaņoto ES informācijas sistēmu sadarbspēju, kā arī ieviešot 
jaunās informācijas sistēmas uz robežām (ieceļošanas/izceļošanas sistēma un ETIAS), tiks 
veicināta efektīvāka ārējā robežkontrole; to es plānoju uzraudzīt ļoti rūpīgi. Gūstot panākumus 
šajās jomās, mēs varēsim izveidot spēcīgu un noturīgu Šengenas zonu. 
 
Komisijai kā Līgumu sargātājai ir būtiska loma esošā Šengenas acquis pilnīgas transponēšanas 
un īstenošanas nodrošināšanā. Es izmantošu šīs pilnvaras attiecībā uz Šengenas funkcionēšanu. 
Tas ietver Komisijas pilnvaras izvērtēt jebkādu turpmāku robežkontroles pagarinājumu 
nepieciešamību un samērīgumu. Turklāt es pilnībā izmantošu citus mehānismus, kuru mērķis 
ir nodrošināt atbilstību Šengenas acquis, piemēram, Šengenas izvērtēšanas mehānismu, kas 
balstīts uz dalībvalstu savstarpējo uzticēšanos un kas palīdz uzlabot ES tiesību aktu īstenošanu. 
 
 

5. Kādas ir jūsu kā iekšlietu komisāra amata kandidātes atbildības jomas prioritātes 
attiecībā uz iekšējo drošību? Kā jūs vērtēsiet pašreizējo tiesisko situāciju? Vai jūs 
piekristu apgalvojumam, ka iekšējās drošības garantēšana galvenokārt būs 
atkarīga no esošo instrumentu un tiesību aktu pilnvērtīgas izmantošanas un 
nepilnību apzināšanas? Kā jūs nodrošināsiet, ka ar jebkuru jūsu ierosināto 
drošības pasākumu, arī tā ieviešanas laikā dalībvalstīs un pēc tā ieviešanas, tiks 
pilnībā ievērotas pamattiesības un nepieciešamības un proporcionalitātes 
principi? Vai jūs plānojat pārskatīt un paplašināt Eiropola pilnvaras un cik lielā 
mērā? Vai jūs plānojat ierosināt konkrētus tiesību aktus, lai nostiprinātu cietušo 
tiesības?  



 

13 
 

 
Vai papildus paredzētajām uzstāšanās reizēm LIBE komitejā jūs apņematies reizi 
pusgadā rīkot Drošības dialogu ar LIBE komiteju, lai novērtētu tiesību aktu 
īstenošanu iekšējās drošības jomā, apzinātu nepilnības un iespējamos risinājums 
to likvidēšanai? 

 
Sabiedrība strauji mainās, un līdz ar to mainās arī ar mūsu drošību saistītie izaicinājumi. Tāpēc 
mums ir jāturpina darbs pie mūsu politikas virzieniem un instrumentiem noziedzības un 
terorisma apkarošanai, lai mūsu reakcija būtu līdzvērtīga draudiem un lai veidotu saiknes un 
rastu sinerģiju starp dažādām politikas jomām. Neatņemama manas pieejas sastāvdaļa būs 
cilvēktiesību un pamatbrīvību ievērošana.  
 
Lai izveidotu efektīvu drošības savienību, kuras pamati ir likti pēdējos piecus gadus, es cieši 
sadarbošos ar priekšsēdētājas vietnieku jautājumos par eiropiešu dzīvesveida aizsardzību. 
Konkrētāk, turpināšu strādāt pie tā, lai pilnībā transponētu un īstenotu spēkā esošos tiesību 
aktus. Izmantošu visus līdzekļus, tostarp vajadzības gadījumā pārkāpuma procedūru, lai 
nodrošinātu Savienības tiesību aktu pareizu piemērošanu drošības jomā. Pilnīgi un savlaicīgi 
īstenot nesen pieņemto regulu par ES informācijas sistēmu sadarbspēju arī turpmāk būs 
nozīmīga prioritāte, kuru ļoti rūpīgi pārraudzīšu. Es arī veicināšu ciešu sadarbību starp ES 
tieslietu un iekšlietu aģentūrām. 
 
Vienlaikus es centīšos novērst atlikušās nepilnības mūsu drošības politikā. Ļoti būtiska 
prioritāte ir panākt drīzu vienošanos par priekšlikumu regulai ar mērķi novērst teroristiska 
satura izplatīšanu tiešsaistē. Tiesībaizsardzības iestādēm nebūtu jācieš neveiksme tāpēc, ka nav 
pieejamas digitālās noziegumu pēdas. Mums ir jārisina šī problēma un jānodrošina, ka mūsu 
krimināltiesības tiek īstenotas arī tiešsaistē.  
 
Ņemot vērā sarežģīto, pārrobežu un pastāvīgā attīstībā esošo apdraudējumu, tostarp kibertelpā, 
ir nepieciešama integrēta un visaptveroša pieeja tiešsaistes drošībai. Mums ir jānodrošina 
labāka sadarbība un informācijas apmaiņa starp dažādām kopienām, arī starp publisko un 
privāto sektoru, kā arī kopīgi jāizvērtē gan iekšējā, gan ārējā dimensija. Mums jāturpina veikt 
ieguldījumus inovācijā un pētniecībā, lai nodrošinātu policiju ar instrumentiem, kas vajadzīgi 
mūsdienu problēmu risināšanai, un lai neatpaliktu no strauji mainīgajām tehnoloģiskajām 
pārmaiņām. Ir jāuzlabo pārrobežu sadarbība, lai novērstu trūkumus cīņā pret smagiem 
noziegumiem un terorismu Eiropā. Galveno uzmanību plānoju pievērst tam, lai nodrošinātu, 
ka dalībvalstīm ir pietiekamas spējas un zināšanas, ar kurām efektīvi novērst jaunos drošības 
apdraudējumus, ko rada noziedznieki, kuri izmanto jaunās tehnoloģijas, piemēram, mākslīgo 
intelektu un 5G tīklus.  
 
Tiesībaizsardzības iestāžu jurisdikcija darbojas tikai attiecīgās valsts teritorijā, savukārt smagi 
noziegumi un terorisms kļūst arvien starptautiskāki. Tiesībaizsardzības iestāžu sadarbības 
uzbūvei jābūt piemērotai, lai likvidētu “aklos punktus” un novērstu jaunus un nākotnes 
apdraudējumus. Uzlabotai pārrobežu sadarbībai starp tiesībaizsardzības iestādēm būtu 
jānodrošina, ka ir pieejama informācija, kas vajadzīga organizētās noziedzības un terorisma 
apkarošanai. Vēlos īpašu uzmanību pievērst augsta riska pārrobežu jomām, piemēram, 
organizētai noziedzībai. 
 
Būtiska nozīme cīņā pret smagiem pārrobežu noziegumiem un terorismu ir Eiropolam. Manu 
pilnvaru laikā tiks izvērtēta Eiropola regula. Atkarībā no izvērtējuma rezultātiem var būt 
vajadzīga regulas atjaunināšana. 
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Jāpastiprina centieni novērst terorismu, pasargāt no tā un saukt pie atbildības par to. Ir jāturpina 
darbs, lai mazinātu iespējas teroristiem darboties un ierobežotu to piekļuvi sprāgstvielām, 
ieročiem un finansēm. Vienlaikus mums būtu jāuzlabo mūsu kritiski svarīgās infrastruktūras 
izturētspēja un jāpastiprina aizsardzība. Mūsu pieejai drošībai un aizsardzībai tiešsaistē ir jābūt 
tikpat nelokāmai kā bezsaistē. Tāpēc es turpināšu centienus nepieļaut un dzēst teroristisku 
saturu tiešsaistē. Eiropas Savienības interneta forums arī turpmāk būs galvenais forums 
interneta platformu un iestāžu apvienošanai cīņā pret naida runu un teroristisku saturu 
tiešsaistē. Tā būs svarīga sastāvdaļa no nemitīgās cīņas pret radikalizāciju, vardarbīgu 
ekstrēmismu un terorismu. 
 
Mums jau ir saistošu noteikumu kopums, kas nodrošina pamattiesības uz aizsardzību, atbalstu 
un konkrētos gadījumos kompensāciju noziegumos cietušajiem visā Savienībā, taču ne visi 
cietušie ir vienādi. Kā uzsvērts Eiropas Parlamenta Īpašās komitejas terorisma jautājumos 
konstatējumos un ieteikumos, terorisma upuru vajadzības atšķiras no cilvēku tirdzniecībā 
cietušo vajadzībām. Tāpēc Komisija un Eiropas Parlaments ir cieši sadarbojušies, izstrādājot 
noteikumus attiecībā uz konkrētām cietušo kategorijām, piemēram, bērnu seksuālas 
izmantošanas upuriem, cilvēku tirdzniecības un terorisma upuriem un personām, kuras cietušas 
no krāpšanas, kas saistīta ar bezskaidras naudas maksāšanas līdzekļiem. Ir ļoti svarīgi, lai šie 
noteikumi tiktu pareizi transponēti un piemēroti visās ES dalībvalstīs.  Es cieši sadarbošos ar 
tieslietu un līdztiesības komisāriem, lai noskaidrotu, vai spēkā esošajos tiesību aktos ir 
nepilnības un vai ir vajadzīgi papildu noteikumi attiecībā uz cietušajiem.  
  
Uzskatu, ka drošība un pamattiesību ievērošana ir saskanīgi un savstarpēji papildinoši politikas 
mērķi. Sabiedrības atbalsts drošības politikai ir balstīts uz pamattiesību ievērošanu. Tajā pašā 
laikā ir ļoti svarīgi nodrošināt, lai mūsu iedzīvotāju drošības jomā nebūtu “aklie punkti”. Mums 
efektivitāte jāpapildina ar pastāvīgu modrību attiecībā uz pamattiesībām, kā arī nepieciešamību 
un samērīgumu. Izmantojot jaunākos piemērus, piemēram, jauno tiesību aktu par ES 
informācijas sistēmu sadarbspēju, es gādāšu par to, lai pamattiesības, tostarp tiesības uz 
personas datu aizsardzību, tiek iekļautas visu turpmāko tiesību aktu izstrādē, un pēc tam rūpīgi 
uzraudzīšu to efektīvu īstenošanu dalībvalstīs, izmantojot visas mūsu rīcībā esošās pilnvaras.  
 
Saskaņā ar mērķi stiprināt Komisijas īpašo partnerību ar Eiropas Parlamentu, es regulāri 
piedalīšos Pilsoņu brīvību, tieslietu un iekšlietu komitejas sanāksmēs, tostarp saistībā ar 
regulāri notiekošajiem dialogiem par drošību. Eiropas Parlamentam un jo īpaši šai komitejai ir 
bijusi būtiska nozīme drošības savienības veidošanā. Esmu iecerējusi aktīvi sadarboties ar šā 
Parlamenta deputātiem un jo īpaši ar šo komiteju, lai virzītu uz priekšu mūsu galvenās 
prioritātes šajā jomā.   
 
 


